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Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

	

Írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésrő l szóló 2012 . évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
10/2014. (II. 24.) ООУ határozat 124. § (1) bekezdésére, kérdést kívánok benyújtani – а
Miniszterelnökséget irányító feladatkörében – Lázár János miniszter úrho z

„Kivel figyeltette az RTL Klub műsorait kilenc hónapon át?”

címmel . А választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

Az Átlátszó (atlatszo .hu) közreadta azt а háttéranyagot, amely az RTL Klub televízió m űsorait а
2012. szeptember I . és 2013. május 31-e közötti megfigyelése alapján összefoglaló tanulmányban
értékeli .
А Kormányzati Információs Központ – amely а Miniszterelnökség szervezeti egysége – а hvg.hu
kérdésére elismerte, hogy а tanulmányt а Miniszterelnökség készí ttette, így annak forrása
nyilvánvalóan а Miniszterelnökség költségvetése .

Arra azonban kérdés ellenére sem derült fény, hogy а Miniszterelnökség kit bízott meg а
megfigyeléssel és а műsorok értékelésével, mi volta megbízás pontos célja, és а tanulmány
elkészítésére milyen összegű költségvetési forrást „áldozott” а Miniszterelnökség.

А reklámadó gondolata rnár több mint egy éve felmerült, а hír felröppenésének els ő időszakában
uniós kötelezettségeinkre hivatkozással . А Magyar Reklámszövetség 2013 júniusában – az akkor
közzétett közleményében – а Miniszterelnökség tájékoztatására hivatkozva úgy nyilatkozott, hogy
az új adónemrő l az őszi ülésszakban szavazhat az Országgy űlés. А reklámadó bevezetése láthatóan
többször is megakadt, lényegében csak а kormányzati szándék mondható állandónak . Az új adónem
bevezetését mégsem а kormányzat, hanem L . Simon László országgyűlési képviselő vállalta fel .

Függetlenül а törvény elfogadásának egyébként megdöbbentő állomásaitól – ide értve а
Törvényalkotási bizottság azon ülését is, amelyen а ТУ2 televíziót mentesítő módosító javaslat



benyújtására került sor –, а törvény előkészítését konkrét kormányzati cél megfogalmazásának me g
kellett előznie .

А vélelmezhető előkészítés időszakát tekintve а Miniszterelnökség által kötött, а kormany.hu
oldalon közzétett megbízási szerződések közül több is okot ad arra а feltételezésre, hogy az 5 millió
Ft-ot meghaladó szerződések között lennie kell legalább egynek, amelyiknek а „terméke' az
Átlátszó által közzétett tanцlmány (hа nem így volna, akkora Miniszterelnökség jogellenesen
mulasztotta e1 közzétenni azt а szerződést) . Ezen adatok szerint pélдául 48 millió Ft-ba került а
Miniszterelnökségnek és az adófizet őknek, hogy „Hírügynökségi szakmai tájékoztatási szolgáltatá s
és háttérinformáció szolgáltatás nyújtása а szerződés mellékletében meghatározott feladatleírás
szerint” kötött vállalkozási szerződés teresítése útján jusson az igényelt információkhoz а
Miniszterelnökség .

Mielő tt közérdekű adat iránti igény érvényesítése útján sor kerülne а vonatkozó szerződések
megismerésére, kérem Miniszter Urat, szíveskedjen válaszolnia következ ő kérdésekre :

a) kivel kötöttek szerződést а Miniszterelnökség nevében abból а célból, hogy az RTL Кlub
televízió műsorait megfigyeljék és értékeljék,

b) az RTL Кlub televízió műsorainak megfigyelésére és az egyes közléseknek а kormányzat
tevékenységének pozitív vagy negatív befolyásolására alkalmas megjelenítéseként val ó
értékelésére kötött szerződés milyen időtartamra és milyen összegre szólt,

c) а megfigyelésbe bevontak-e más médiumot, ha igen, akkor melyiket, milyen szerz ődés
alapján és milyen időszakra, milyen összegé rt?

Tisztelettel várom válaszát.

Budapest, 2014 . szeptember „

Dr. &I пcr' Gergely
országgyűlési képviselő (MSZP)
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